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රත්නපුර ප්රාදේශිය සභාව 2022.11.11  වන දින මහා සභා රැසවීම 
 

රත්නපුර ප්රාදේශීය සභාදේ මහා සභා රැසවීම 2022.11.11. වන දින දෙ.ව.10.00 ට ගරු සභාෙතිතුමාදේ 

ප්රධානත්වදයන් රත්නපුර ප්රාදේශීය සභාදේ රැසවීම් ශාලාදේ දී ෙැවැත්ිණි. 

දමදින රැසවීම සදහා සහභාගී වූ ගරු මන්ීතුමන්ලාදේ නාම දේඛනය:- 

අනු අංකය නම තනතුර 

01. ඩබ්.ඩී.සුදත් දිසානායක මහතා ගරු සභාෙති 

02. ජී.ජී.ජානක පුෂවෙ කුමාර මහතා ගරු උෙ සභාෙති 
03 එන්.ිජය ශ්රී ශාන්ත කුමාර මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී 
04. ටී.දේමතිලක මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

05. රණවක කළුආරච්චි මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

06. ජී.එච්ච.රංජිත් ධර්මකීර්ති මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

07. ටී.ජී.ඉන්රාණි මැණිදේ මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී 

08. අයි.ඩබ්ිේ අඛිල දරෝෂන් ලේමාේ මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

09. පී.ී.ඉසුරු ජයලත් ිතාරම මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

10. පී.ී.අයි.එේ.ිතාරම මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

11. යු.දේ නන්දාවතී මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී 

12. ඒ.එම්.නිලන්ති අමරදකෝන් මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

13. දේ.ජී.එන්.අමරසංහ මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

14 දේ.ී.කමනි දසවනාධීර මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී 

15 දගෝොේ තම්ිරාජා මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

16. දේ.ඒ.ජයරත්න මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

17. වජිරා නන්දනී මහත්ිය ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

18. උදය කුමාර් මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

19.                 ඒ.එම්.සමන් ොිත ිදේරත්න මහතා ප්රා/ස/ගරු මන්ී  

20. දරාහාන් ශ්රියන්ත කුමාර මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

21. ිලානි චන්රතිලක මහත්ිය ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

22. එේ.එම්.තමරා සුභාෂිණී මහත්ිය ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

23. නිශාන් දිත් අේගම මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

24. ලිත් ද ෝතුංගආරච්චි මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

25. අනූෂ ිරාේ මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

26. දමෝහන සුන්දරම් මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

27. බී.ප්රියන්ත මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

28. මංජුල ශ්රී ලාේ බී ගමදේ මහතා   ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

29. ආර්.ඒ.ෙේමා නන්දනී මහත්ිය ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

30. ජී.අනුර ප්රභාත් අමරවංශ මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

31. දේ.නිදරෝෂන් ලේමාේ මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

32. ඊ.දේ.ප්රියන්ත දෙදර්රා මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

33. ආර්.බී.නාලක සුදත්සරි දහවමොල මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

 

 

 

සහභාගී නනාවූ ගරු මන්ත්රීතුමන්ත්රලා/ තුමියන්ත්රලා   

 

සහභාගීවූනිලධාරීන්ත්ර :- 

01.එම්.ඒ.දේ.ටී.අමරසංහ මහත්ිය                    - දේකම් 

02.ජී.එච්ච.අයි.ඩී.ආරියිත්ර ිය                                                                - සංවර්ධන නිලධාරී 

01. ඕ.දේ. සුගත් ජයික්රම මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

02. ඩී.නිලන්ති දිපිකා යසරත්න දමනිය ගරු ප්රා/ස/මන්ී 

03. එම්.ඒ.ඩිේසන් ජයතිලක මහතා ගරු ප්රා/ස/මන්ී 
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01.පසුගිය රැසවීනේ වාර්තාව සේමත කිරීම. 

2022.10.07 වන දින මහා සභා වාර්තාව සභා සම්මත කිරීම සුදුසු  ව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා 
කරන ලදුව.එම දයෝජනාව ගරු මන්ී ටී.දේමතිලක මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත 
කරන ලදි.  
 

02.සභාපතිවරයා විසින්ත්ර කරනු ලබන වින වෂ නිනේදන 

පලාත් පාලනය පිළිබඳ ශ්රී ලංකා ආයතනනයන්ත්ර පවත්වන ලද පළාත් පාලනය පිළිබඳ ඩිපනලෝමා 
පාඨමාලාව 2019/20 ව හැදැරීම සඳහා දමම සභාදේ සංවර්ධන නිලධාරීන් වන ශයාමා මුණීරදේ 
මහත්ිය, ජී.එච්ච.අයි.ඩී ආරියිත්ර මහත්ිය, සංජීවනී නිදරෝෂි ෙහළිතාන මහත්ිය යන අය ිසන් 
සාර්ථකව හදාරා සහතික ෙත් 2022.11.08 වන දින ල ාගත්  වත්, ඒ සඳහා වැයවු ොඨමාලා ගාසවතු  සභා 
අරමුදින් දැරීම සඳහා අනුමැතිය ල ා දුන් ගරු සභාවට තමන්දේ සවතුතිය පුදකර සටින  ව එම 
නිලධාරීන් තිදදනා ිසන් දන්වා ඇති  ව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් නිදේදනය කදළවය. 

03.ප්රානේශිය සභාව අමතා එවන ලද සංනේ ,නපත්සේ, පැමිණිලි හා සංනිනේදන සභාව  

 ඉදිරිනේ තැබීම. 

I. ගරු මන්ී ලිත් ද ෝතුංග ආරච්චි මහතා ිසන් එවන ලද 2022.11.01 දිනැති "රත්නපුර - ශ්රී 
ෙලා ේදල අධයාෙන දකාට්ඨාශදේ තුන්වන අධයයන වාරය පිළි ඳවයි " මැදයන් වූ ිපිය 
සභාගත කරන ලදී.  

04.යථා පරිදි කල්දී ඇති ප්ර වන  

නැත 

05.යථා පරිදි කල්ද ී ඇති නයෝජනා 

i. 1946 අංක 12 දරණ ිදනෝද  දු ආඥා ෙනතට අනුව රත්නපුර ප්රාදේශීය සභාව ිසන් ිදනෝද  දු 

අයකිරීමට කටයුතු කිරීදම් දයෝජනාව අනුමත කිරීම සුදුසු  ව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා 

කරන ලදුව, එම දයෝජනාව ගරු මන්ී ටී.දේමතිලක මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා 

සම්මත කරන ලදී.  

 

ii. දහට්ටිකන්ද ක්රීඩාපිටිය අත්ෙත් කරගැනීමට කටයුතු කිරීදම් දයෝජනාව - ගරු මන්ී අඛිල 

දරෝෂන් ලේමාේ මහතා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව, එම දයෝජනාව ගරු මන්ී මංජුල ශ්රී ලාේ 

බී ගමදේ මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.  

 

iii. 2005 වර්ෂදේ අතුරිය ග්රාම සංවර්ධන සිතිය දවත ල ා දී ඇති රු:-12640.00ක දනාපිය වු 

අත්තිකාරම් මුදල කො හැරීමට මහා සභාදේ අනුමැතිය ල ා ගැනීම සුදුසු  ව ගරු සභාෙතිතුමා 

ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව, දමවැනි සදුීම් ඉදිරියට දනාීමට වග ලා ගතයුතු  වත් , දමම 

මුදේ දශවෂයන් ඉදිරියට යාම දහවතුදවන් ිගණන ිමසුම් වලට පිළිතුරු සැෙයීම දිගින් දිගටම 

සදුවන  ැින්   එම දයෝජනාව ගරු මන්ී දරාහාන් ශ්රියන්ත මහතාදේ සවිරත්වදයන් 

ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.   

                                                                                                                                                                                                                                                                       

iv. සභාදේ ගරු මන්ීවරුන්, කාර්යය මණ්ඩලය හා දකාට්ඨාශදේ ආධුනික වයවසායකයින්දේ  

සහභාගීත්වදයන්  වයවසායකත්වය පිළි ඳව පුහුණු වැඩමුළුවේ 2022.11.18 දින ෙැවැත්ීම 

දවනුදවන් සභා අරමුදින් වැය දැරීම සඳහා අනුමැතිය ල ා ගැනීම සුදුසු  ව ගරු 

සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා කරන ලදුව, එම දයෝජනාව ගරු මන්ී රංජිත් ධර්ම කීර්ති 

මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව සභා සම්මත කරන ලදී.  

 

iv. 2023 වර්ෂය සඳහා සකසව කරන ලද අයවැය දේඛනය සභාසම්මත කර ගන්නා දලස ගරු 

සභාෙතිතුමා ිසන්  දයෝජනා කරන ලදුව, ගරු මන්ී දරාහාන් ශ්රියන්ත මහතා , ගරු මන්ී 

ලිත් ද ෝතුංග ආරච්චි  යන මහත්වරුන් ිසන් ෙවසා සටිදේ අයවැය සකසව කිරීදම්දී 

සංදශෝධනය  ිය යුතු  කරුණු කිහිෙයේ තවත් ඇති නමුත්  2023 වර්ෂය සකසව කර ඇති යවැය 

දේඛනයට තම කණ්ඩායම ිසන් ඉදිරිෙත් කරන ලද  සංදශෝධන ඇතුලත් කර ඇති  ැින් දමම 

අයවැයට තම කණ්ඩායම ිරුේධ දනාවන  වත්, ගරු මන්ී අනුර ප්රභාත් අමරවංශ මහතා ප්රකාශ 
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කදළව ප්රතිෙත්තියේ ිදියට දමවර අයවැයටද තම ිදරෝධය ඵල කර සටින  වත් ය. දම් අනුව 

වැඩි දදනාදේ අනුමැතියට  අනුව 2023 වර්ෂයට අදාලව සකසව කරන ලද අයවැය දේඛනය ගරු 

මන්ී රංජිත් ධර්ම කීර්ති මහතාදේ සවිරත්වදයන් සභා සම්මත කරන ලදී.   

05:01 හදිස දයෝජනා 

i. රත්නපුර ප්රාදේශිය සභා  ල ප්රදේශය තුළ අයිතිකරුදවකු දනාමැති අයාදේ යන ගවයන්  අේලා ගාේ 

කර ගව ොලනයේ ඇති කිරීම සුදුසු  ව ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් දයෝජනා කරන ලදී. ඒ අනුව දැනට දම් 

සම් න්ධව සාර්ථකව කිරි ගව ොලනදේ දයදදන ොසැළ අසළ, දකාසවවැටිය ,ෙේදල ැේද ිපිනයැති 

පී.ජී. නිදරෝෂ ප්රියදර්ශන මහතා ිසන් ඉදිරිෙත් කර ඇති ිපි දේඛණ  ද ගරු සභාෙතිතුමා ිසන් සභාවට 

ඉදිරිෙත් කරන ලදී. දමහිදී ගරු මන්ීවරුන්දේ අදහස වුදේ එම කටයුත්ත  ල ප්රදේශදේ දකදනකු 

දයාදවා ිධිමත් ෙරිදි වයාෙෘතියේ දලස ආරම්භ කිරීම සුදුසු  වයි. ඒ අනුව කිරි ගව ොලනය වයාෙෘතියේ 

දලස රත්නපුර ප්රාදේශිය සභා  ල ප්රදේශය තුළ ක්රියාත්මක කිරීමට  තීරණය කරන ලදී.  

 

06.කාරක සභාවල වාර්තා 

2022.10.28 වන දින මුදේ කාරක සභා වාර්තාව සභා සම්මත කිරීම සුදුසු  ව ගරු  සභාෙතිතුමා ිසන් 
දයෝජනා කරන ලදුව, එම දයෝජනාව ගරු මන්ී  ටී.දේමතිලක මහතාදේ සවිරත්වදයන් ඒකමතිකව 
සභා සම්මත කරන ලදී.  
 
07.ලැබීේ හා වියදේ පිළිබඳ මාසික ප්රකා  

    මාසක ආදායම් හා ියදම් සාරාංශ වාර්තාව මහා සභාවට ඉදිරිෙත් කරන ලදී 

08.ගරු මන්ත්රීතුමන්ත්රලානේ හා ගරු මන්ත්රීතුමියන්ත්රලානේ කතා 

i.ගරු මන්ත්රී රංජිත් ධර්මකීර්ති මහතා 
 
අයවැය පිළිදයල කිරීදම්දී සයළුම මන්ීවරුන් කැඳවා සාකච්චඡාවේ සදුකළා ඒ සඳහා දරාහාන් 
මන්ීතුමා හා ද ෝතුංග මන්ීතුමා අදහසව හා දයෝජනා ඉදිරිෙත් කරනු ලැබුවා අනුර ප්රභාත් මන්ිතුමා 
දම් සාකච්චඡාවට සහභාගී වුදන් නෑ සහභාගී වුනා නම් දමවර අයවැයට ිරුේධ දනාවන  ව ගරු 
මන්ීවරයා ෙැවසුදේය.  
 
සභා  ල ප්රදේශය තුළ ළමා උදයානයේ ඇතිකිරීමට හැකියාවේ තිදබ්නම් එය වටින  වත්, අදනකුත් 
නගරවල ළමයින්ට ෙැිණ දසේලම් කිරීම සඳහා දමවැනි සවථාන ඇති කර ඇති  වත් , දම් සඳහා මුදලේ 
දවන් කර 2023 වර්ෂදේදී වත් එවැනි දදයේ දමම වසදර් මුදේ ඉතිරියේ සදුී ඇත්නම් සදුකිරීම සුදුසු 
 ව එතුමා සඳහන් කදළවය.  2023 වර්ෂය සඳහා සකසව කරන ලද අයවැය පිළි ඳව තමන්ට සතුටු ිය 
හැකි  වත් එය සභා සම්මත කිරීම සුදුසු  වත්  සඳහන් කරින් එතුමාදේ අදහසව ප්රකාශ කිරිම අවසන් 
කරන ලදී.  
 
එදා සටි තත්වදේ හැටියට අදවන ිට සභාදේ තත්වය පිළි ඳව සතුටු ිය හැකි  ව එතුමා සඳහන් 
කදළවය. ගිලීමදේ සභාව ෙවත්වන කාලදේ පුටුවේ වත් හරියට දනාතිබු  වත් , දම් වන ිට සභා රැසවීම 
ෙවත්වන සවථානය පිළිදවළකට ගරුත්වයේ ඇතිව කටයුතු කළහැකි ෙරිදි සකසව කර ඇති  ව එතුමා 
සඳහන් කදළවය.  
 

ෙසුගිය සතිදේ ිශාල දචෝදනාවේ සමගින් දුරකථන ඇමතුම් ගලා එන්නට ෙටන් ගත්තා  ඹරදකාටුව 
කලාෙදේ සමෘේධි  ැංකු සංගමදේ අයතා ගණුදදනුවේ සදුවු  වට . සමෘේධි සහනාධාර ද දා දීදම්දී 
සමෘේධිලාභීන්දගන් දමම දකාට්ඨාශයට අදාල සමෘේධී නිලධාරියා දැනුවත්ව ඒ අනුගාිකයන් ලවා දම් 
කටයුතු සදුකරන  වට තමයි දැනගන්නට ලැබී ඇත්දත්. කණගාටුවට කරුණ නම් ම් සභාදේ 
මන්ීවරුන්ද දම් සඳහා හවුේ ී ඇති  වට ජනතාව ිසන් දචෝදනාවට ලේ කර තිබීමයි. දම් පිළි ඳව 
ිඛිතව ඇතැමුන් ල ා දී තිද නවා. සමෘේධි වැඩසටහන තුළ දමවැනි දේ සදුීම අදේ රජයත් අෙහසුවට 
ලේවන  වද, සඳහන් කළ එතුමා ෙවසා සටිදේ දම් පිළි ඳව දිසවිේ දේකම් දහෝ ආණ්ුකාරවරයාට 
දම් පිළි ඳව දන්වා කඩිනින් ිමර්ෂනයේ සදුකිරිම සඳහා කටයුතු කළයුතු  වයි. දම් වන ිටත් ඇතැම් 
පිරිසව  දවතින්  දම් සම් න්ධව ප්රාදේශිය දේකම් හා සමෘේධි අධයේෂ ජනරාේ දවත ිපි මගින් දයාමුකර 
ඇති  වද එතුමාට දැනගන්නට ලැබුණු   ව එතුමා සඳහන් කදළවය.  
 

ii.ගරු මන්ත්රී නගෝපාල්ද තේිරාජා මහතා  
 
හපුගසවතැන්න හා දදදහනකන්ද වසම සමෘේධි සහනාධාර ල ා දී තිද නවා.  සමෘේධි මුදේ , වැඩිහිටි 
මුදේ , ආ ාධිත මුදේ වින් හා පිටරටින් එන ආධාර මුදින් ෙන් දහසේ තුන්දහසේ ආදී වශදයන් වංචා 
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කරලා තිද න  වට ද වසව බුේ වල දාලා තිබුණා. ඊට මන්ීවරුන්ද සම් න්ධ  ව සඳහන් කර තිබුණා. 
මම දදවන වරට තමයි දම් සභාදව මන්ී වරදයේ දලස කටයුතු කරන්දන් මං කිසදාක වංචා කරලත් 
නැහැ දසාරකම් කරන ිනිසුන් ආශ්රය කරන්දනත් නැහැ. වසම තුළ සේි එකතු කරා කියන කතාව 
90%ේ ඇත්ත. රුපියේ ලේෂ 8ේට ආසන්න ප්රමාණයේ වංචා කර ඇති  වට දැනගන්නට ලැද නවා 
ඇත්තටම එය කණගාටුවට කරුණේ  ව එතුමා සඳහන් කදළවය. දමෝහන් මන්ීතුමා , සහ උදය කුමාර් 
මන්ීතුමා දම් පිළි ඳව ද වසබුේ වල තිද නවා ඔයා දැේදේ නැේද කියලා මදගන් ඇහැේවා මං ඊට 
ෙසවදස  ැලුවා දම් දදන්නා දකාදම්න්ට් කරලා තිබුණා අනතුරුව මාත් දකාදමන්ට් කරා මම සාධාරණව 
හම්  කරන ිනිදහේ අනුන්දේ දේ වංචා කරන්දන් නැහැ . එදහම කරපු අයට දදයියන්දේ සාෙය  
වැදදන්න ඕනි කියලා. ඊට ෙසවදස දම් මන්ි තුමාලට සයළුම දදනාට කතා කරලා ඇහැේවා දම් සේධියට 
කුමේද කරන්දන් කියලා. දමෝහන් මන්ී තුමා දකාළඹ සටින නිසාත් 23 වන දා දීවාලී තිද න නිසාත් 
26 වනදා දම් පිළි ඳව දසායා  ැලීමට ගමට යමු කියලා කිේවා .ගමට ගිහින් ිනිසවසුන්දගන් අහපුවාම 
දම් සේධිය ඇත්ත  ව පිළිගත්තා . දකාට්ඨාශ හදේම මුදේ එකතු කර ඇති  ව එතුමා ෙැවසුදේය. 
දමෝහන් මන්ීතුමාත් උදය කුමාර් මන්ීතුමාත් 28 දවනිදා ශෂි කුමාර් යන අයදේ නිවදසව සට සාකච්චඡා 
ෙවත්වා තිද නවා දම් පිළි ඳව දමාවුන්දගන් ිමසූ ිට ෙැවසුදේ ිිධ දහවතුන් නිසා දමම නිවසට 
ෙැිණි  වයි. නමුත් දමාවුන් දම් වැඩ සදුීම සම් න්ධ දතාරතුරු දන්නා  වයි මදේ හැඟීම. දමෝහන් 
මන්ී තුමාට මම ද ෝන් එදකන් කතා කළ සයළුම දේ දරදකෝඩ් කර ශෂි කුමාර්ට ල ා දී ඇති  වත්, 
ඔහු  ිසවවාස කරින් ෙැවසූ සයළුම දේ දවනත් අදයකුට කීම තුළින් තමන් ොවා දී ඇති  ව එතුමා 
සඳහන් කදළවය. දමම මන්ීවරුන් සමඟ සහදයෝගදයන් වැඩ කළත් අවසානදේදී පිටුෙස සට ද ේල 
කැපීම නිසා ඉතාමත් කළකිරීමට ෙත්වුන  ව එතුමා සඳහන් කදළවය. 
  
දම් සේධිය සම් න්ධව ප්රාදේශිය දේකම් තුියට ිපියේ ිේවා , තාම පිළිතුරේ ආදේ නැහැ ජීවන් 
දතාණ්ඩමාන් මැතිතුමාටත් දැනුම් දුන්  ව එතුමා සඳහන් කදළවය.  දම් සම් න්ව දකාට්ඨාශදේ 
මන්ීවරුන් ිසන් දසායා  ලන්නැහැ කියන නිසා මාිසන් ිපියේ දයාමු කරනු ලැබුවා. දම් 
මන්ීවරුන් දදදදනා ිපි දයාමු කරාද නැේද කියන්න මං දන් නැහැ. නමුත් දම් පිළි ඳව ෙරීේෂනයේ 
සදුකර සතය දහළි කර ගැනීමට කටයුතු කළයුතු  වත්, දම් සභාවට මං කියන්දන් මම නම් දමයට කිසදු 
සම් න්ධයේ නැහැ. මං සාධාරණ ිදියට හම්  කරින් ජිවත් වන්දන් අහිංසක ිනිසුන්දේ සේි 
දසාරකම් කරන්න මට අවශයතාවයේ දනමැති  ව එතුමා ෙැවසු අතර, දම් සම් න්ධව ෙරීේෂනයේ 
ෙවත්වා සතය දසායා ගතයුතු  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
ෙසුගිය කාලදේ අදේ වසදම් ගැිණි මවකට මහමඟ දරුවා ප්රසුතියට ලේවුනා ඒ අවසවථාදේදී ඒ දරුවා 
ිය ගියා දමම වසදම් මාර්ග ෙේධතිදේ තිද න ගැටළුකාරී තත්වය දහවතුදවන් ිනිසුන් ප්රවාහනදේදී 
මහත් පීඩාවන්ට ලේ දවනවා ඒ නිසා දමම මාර්ගය ශ්රමදාන මට්ටින් දහෝ පිළිසකර කර ගැනිම සඳහා 
සභාදේ අවධානය දයාමු කරන දලස ඉේිම් කරන  වත්, දකාට්ඨාශදේ ෙවතින ජල ගැටළු ිසඳීමට 
කටයුතු කරන දලසත් ගරු සභාදවන් එතුමා ඉේලීමේ කදළවය. 
 
iii.ගරු මන්ත්රී නිලන්ත්රති අමරනකෝන්ත්ර මහතා 
 
මම දම් සභාවට ෙත්වූ ෙළමු අවසවථාව දමයයි. කණ්ඩායමේ ිදියට ගරු සභාෙතිතුමා එේක සෑම 
වැඩේම ගුණාත්මකව කරන්න සහදයෝගයේ දුන්න මන්ීවරියේ තමයි මම. ෙැත්තකට දවලා ඉදලා 
දකාිසව වලට තීන්දු තීරණ වලට අත් උසවසා දනාමැති  වත් , ගියවසදර් සභාෙතිතුමා ඉදිරිෙත් කළ 
අයවැය සඳහා දදොරේ මම ිරුේධ වුනා තුන්වැනි වතාවට ෙේෂව ඡන්දය ල ා දුන්නා ඒ දුන්දන් මට 
වාසයකට දනාදවයි. මං සෑම ිටම කටයුතු කරන්දන් මහජනතාව දවනුවන් මම වගකියන්දන් 
ජනතාවට ිසේ දම් සභාවටවත්, මන්ිවරුන්ටවත් දනාවන  ව  එතුිය සඳහන් කදළවය.සාධාරණය 
දවනුදවන් දෙනී හිටින්න තමයි ඒ ිනිසවසු නායකයා ිදියට මාව ෙත් කරලා තිදයන්දන්.  මදේ වගකීම 
වන්දන්  දමතන තියන දහාරවැඩවලටවත්, දකාිසව වැඩවලටවත් උදේ කරන එක දනාවන  වත් 
එතුිය ෙැවසුදේය. ද වසව බුේ එදේ සභාදේ කර්ටන් සි කිරීම සම් න්ධව දැක ලන්නට ලැබුදන් 
තමන්දේ ද වසවබුේ එදේ  වත්, එවැනි ක්රියා සදුදේේදී සභාදේන ගිය වසදර්දී තමන්ට ල ා දීමට 
නියිතව තිබූ ීි ලාම්පු ෙහවත් දනාලැබීම සම් න්ධව කතා කළ  ව එතුිය ෙැවසුදේය. දම ල ා 
දනාදීමට දහවතුව වුදේ ගියවර අයවැයට ිරුේධව ඡන්ද දිපු නිසා   ව එතුිය සඳහන් කදළවය.  
දකාට්ඨාශදේ අළුත් වැඩියා කළයුතුව ඇති ීි ලාම්පු ෙවා ඒ ආකාරයටම තිද න  වත්, දකාෙමන 
දැනුම් දුන්නද ඒවා සදු දනාවන  ව එතුිය සඳහන් කදළවය. දරෝස දසවනානායක දටායිලට් එක හැදුවා 
වදේ දම් දවලාව දනාදවයි දම්වා කරන්න නැත්නම් දම්වා කළ යුතුයි. සභාෙතිතුමාදේ කැබ් රථය 
ලේෂ හයයි ගාණේ වැය කර සෑදු දවලාදවත් මං කිේදේ ඒකයි. දම් සයළුම දේ කර ගන්නවනම් 
දකාට්ඨාශදේ ජනතාව දවනුදවන් දමානවද කරන්දන් කාටද අපි දම් වා කියන්දන් .මුදේ කාරක 
සභාදේ මහත්තුරු දම් වා කතා කරන්දන් නැත්නම් සභාදේ දම්වා කථා කළ යුතු දවනවා.  මං ලේෂ 
එකහමාරේ ිතර වැය වන දොඩි ොරේ ඉේලුවා මදේ දකාට්ඨාහයට තමයි අුදවන්ම ප්රතිොදන 
ලැිලා තිදයන්දන් .දහවතුව දමාකද කියන්න මං දන්දන් නැහැ. දසවවා පියදසව තාේෙය කඩා වැටිලා 
තිදයනවා ඒක සභාදේ  ැේදහෝ යන්ත්රය දයාදවා අවශය කටයුතු සදුකරදදන දලස ඉේලුවත් ඒවා 
දකදරන්දන් නැහැ. සභාෙතිතුමාට කිේවත් දකදරන්දන් නැත්නම් ජනතාවට වගකියන මන්ීවරියේ 
දලස දම්වා කතා කළ යුතු දවනවා.  
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ල ාදදනවා කියු ීථී ලාම්පු 20න් 6ේ තවමත් දනාලැබීම සම් න්ධව ෙැහැදිි කිරීමේ කරන දලස ගරු 
සභාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමේ කරන ලදී. 
 
කර්ටන් දාපු එක දහාඳයි දරෝස දසවනානායකට වදේ අපිට සතුටු දවන්න පුළුවන් ආඩම් ර දවන්න 
පුළුවන් නමුත් දම් සභාදේ සදුදකදරන කණ්ඩායම් හැඟීදමන් දතාරව සයළුම දේ පිළි ඳව දැඩි  
කලකිරීමේ ඇති  ව එතුිය සඳහන් කදළවය.  
 
iv.ගරු මන්ත්රී නරාහාන්ත්ර ශ්රියන්ත්රත කුමාර මහතා 
සමෘේධි මුදේ වංචා කිරීම සම් න්ධව ෙරීේෂනයේ සදුකර වාර්තාවේ ල ා ගැනීම කළයුතුව ඇති  වත්, 
මුදේ ගත් පුේගලයා කියන්දන් සේි ගත්තනම් ඔේපු කරන්න කියලා . සේි තමන් ගිහින් එකතු 
කරන්න නැතුව ඇති නමුත් සේි අරන් තිදයනවා. ිඛිත සාේෂි තිදයනවා. දම් පිළි ඳව ිමර්ෂනයේ 
කළ යුතුමයි. දමම රාජය මුදේ අවභාිතයේ නිසා සභාදවන් දම් පිළි ඳව ෙරීේෂා කර වාර්තාවේ ල ා 
ගන්නා දලස ගරු සභාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමේ කදළවය.  
 
v.ගරු මන්ත්රී අඛිල නරෝෂන්ත්ර ලක්මාල්ද මහතා  
 
මදේ දකාට්ඨාශදේ ොරවේ කිහිෙයේ සංවර්ධනය කර ගැනීම සඳහා ගරු ආණ්ුකාර තමා ිසන් 
ප්රතිොදන දවන් කරනු ලැබුවා ඒ පිළි ඳව එතුමාට දම් අවසවථාදේදී සවූති වන්ත වන  ව ගරු මන්ීවරයා 
සඳහන් කදළවය.  
 
මදේ දකාට්ඨාශදේ කම්ි ොළම් 3ේ තිදයනවා දම්වා පිළිසකර කර දදන්න කියලා මම දැන් වසර 
තුනේ තිසවදසව කියනවා. කම්ි ොළම් පිළිසකර කිරීම ිෂයේ දලසද සභාවට ෙැවරිලා තිද න  ව එතුමා 
සඳහන් කදළවය.  දට්දවල උතුර කන්ද කම්ි ොළම හා දකම්ෙනාවත්ත නාහිටිය කම්ි ොළම  හා අමුණු 
තැන්න දකම්ෙනාවත්ත යන ොළම් දම් වන ිට ගමන් කිරීමට දනාහැකි තත්වයට අ ලන් ී ඇති  වත් , 
දම් වන ිට දරුවන් ොසැේ යන්දන් කිතුේ ෙටි දයාදාදගන යම්කිස දවසක දම් වර්ෂා කාලදේ ොළම 
කඩාදගන කවුරුන් දහෝ ගඟට වැටුදනාත් ඒ වඟකීම සභාවේ දලස අපිට ගැනීමට සදුවන  ව එතුමා 
දෙන්වා දුන්දන්ය. දමම ොළම් තුන පිළිසකර කර දීමට අවශය කටයුතු කරදදන දලස දම් පිළි ඳව ගරු 
ආණ්ුකාර තුමා දවත දයාමු කරන දලස ගරු සභාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමේ කරන ලදී.   
 
සමෘේධී සහනාධාර ද දා දීදම්දී සමෘේධි ලාභින්දගන් මුදේ එකතු කර ඇතැයි කියන  සේධිය පිළි ඳව 
දසායා  ැලීමේ සදුකළ යුතු  වත්, තමන් ද සමෘේධි නිලධාරිදයකු වශදයන් දමම දකාට්ඨාශදේ කටයුතු 
කර ඇති  වත්, තමන් රාජකාරී කරන ලද ප්රදේශදේ දමවැනි සදුීම් ීම දනාිය යුතු  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය.  ඹරද ාටුව සමෘේධි  ැංකුව  දම් වන ිට ඉතා අමාරුදවන් දගාඩ නගාගත් ෙසුිමේ 
සහිතව තිද නවා දම් කලාෙදේ කිසදු අවසවථාවක දමවැනි දේ සදු ී නැහැ .ඒ නිසා දමම  ැංකු 
සංගමයට , සමෘේධී නිලධාරීන්ට අෙකීර්තියේ ීම සදු දනාිය යුතුයි. දමවැනි සදුීම් වතු ආශ්රිත 
දකාට්ඨාශ වල තමයි ඇතිවන්දන් එදසව සදුී ඇතිනම් එම නිලධාරීයාට ෙමණේ ෙරීේෂනයේ සදුකරන 
දලසත් සමසවතයේ දලස සමෘේධි වැඩසටහන අෙකීර්තියට ලේ දනාිය යුතු  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
 සභාව අලංකරණය කිරිම පිළි ඳව කතාවේ ඇති වුනා දම් සමාජ මාධයතුළින් තමයි දම් සමාජය ිනාශ 
කරන්දන් වැඩකට නැති කාලකන්නිදයේ දමාකේ හරි කදමන්ට් එකේ දැම්දමාත් ඒක ෙසවදසව ගිහින් 
ිිධ මත හදනවා. අපි ඉන්න තැන පිළිදවළකට තිිය යුතුයි. සභා රැසවීම ෙැවැත්දවන සවථානදේ 
ගාම්භිරත්වයේ තිිය යුතුයි. දම් සභාව දගෞරවාන්ිතව ආෙසු  ාර දිය යුතුයි. දම් ආකාරයට 
දගෞරවාන්ිත සවථානයේ  වට ෙත් කිරීම පිළී ඳව තම සවූතිය ඵල කර සටින  ව එතුමා ප්රකාශ කදළවය.  
 

vi.ගරු මන්ත්රී ලලිත් නබෝතුංග ආරච්චි මහතා  
 
දෙර ිපිය මගින් ඉදිරිෙත් කරන ලද මදේ දයෝජනාවට අමතරව ොසැේ වල ක්රීඩා කටයුතු කළයුත්දත් 
ෙළමු වාරය තුළදී  වද නමුත් මට දොඩි ගැටළුවේ 2022.12.04 තුන්වැනි වාරය ආරම්භ දවනවා 
,දදසැම් ර් ආරම්භ වන තුන්වන වාරය අදියර දදකකදී දකාටසව වශදයන් අවසන් දවනවා 2022 
දදසැම් ර් මස ිස ගණන් වල සට ජනවාරි 02 වනදා වන කම් සතියක කඩ කිරීමේ තිදයනවා  නැවත 
දදවන  අදියර කඩකිරීම උසසව දෙල ිභාගය සඳහා ජනවාරී 19 සට දෙ රවාරී මාස 20 දේවා ආෙසු 
ආරම්භ වන  දදවන අදියර මාර්තු මස 24 අවසන් වන  ව දන්වා තිද නවා. ක්රීඩා කටයුතු සංහල අලුත් 
අවුරුේදට දෙර ආරම්භ දනාකළ යුතු  වට මං දයෝජනා කරනවා දමාකද දම් දදසැම් ර් සට මාර්තු 
දේවා ෙවතින්දන් 2022 වර්ෂදේ තුන්වාරයයි. ෙළමු වාරය ආරම්භ වන්දන් 2023.අදේේ වින් ෙසුව 
නම් ක්රීඩා කටයුතු සදුීම ඇතුලත් ිය යුත්දත් එම වාරයට  ව එතුමා ෙැවසුදේය. මම දකින්දන් දම් 
වාරය දිේ කරලා තිදයනවා එකේ සාමානය දෙළ නිසාත් අනික උසසව දෙළ නිසාත් , දම් අයුරින් කාලය 
දිේ කරලා තිදයන්දන් අධයාෙන කටයුතු නිසා ක්රීඩා කටයුතු එම වාරදේදී සදු කිරීම සුදුසු දනාවන  ව 
එතුමා සඳහන් කදළවය. දමම වාරදේ ක්රීඩා උත්සව ෙැවැත්වුවදහාත් දමවර සාමානය දෙළ හා උසසව 
දෙළ කරන සසුන්දේ අධයාෙනයට  ාධාවේ වන  වත් එම නිසා ක්රීඩා උත්සව ෙැවැත්ීම අධයයන 
වර්ෂයේ ආරම්භදේදී සදුකිරීම සුදුසු  වට දයෝජනා කරන  වද එතුමා ෙැවසුදේය.  
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ගරු සභාෙතිතුමනි අදේ රදට් ල ාදදන වැඩිහිටි දීමනාව මාස දදක තුනේ දම් වන ිට ප්රමාද ී 
තිද නවා. වැඩිහිටි දීමනාව ල ාදදන්න අනුමත කරලා තිබූ කාර්යාලය තමයි උෙ තැෙැේ කාර්යාලය 
.නමුත් සෑම ගමකම උෙ තැෙැේ කාර්යාල දනාමැති නිසා දමය ල ා දීමට කටයුතු කළ යුතුව ඇත්දත් 
ග්රාම නිලධාරීදගන් දහෝ ගදම් සටින දවනත් නිලධාරිදයකු ලවා ගම තුළටම දගාසව  ව එතුමා සඳහන් 
කදළවය. දම් දීමනා ල න්දන් වැඩිහිටි අසරණ පිරිසේ ඒ නිසා අපි ඉේලීමේ  කරනවා දමම වැඩිහිටි 
මුදේ ග්රාමනිලධාරීදගන් දහෝ දවනත් නිලධාරිදයකු ලවා ද දා දීම කාදලෝිත ක්රියාවේ  වත්, 
වැඩිහිටියන්ට දකදරන උෙකාරයේ දලසට එතුමා දෙන්වා දුන්දන්ය.  
 
සමෘේධී සම් න්ධව කතා කිරීදම්දී දමම අක්රිකතාව සම් න්ධව තම්ිරාජා මන්ීතුමා ප්රාදේශිය දේකම් 
තුිය දවත දයාමු කරන ලද ිපිදේ පිටෙතේ මටත් දුන්නා . දම් සම් න්ධව දසායා ලා කටයුතු කිරීම 
ප්රාදේශිය දේකම් තුියදේ වගකීමේ  වද, සභාෙතිතුමාට දම් පිළි ඳව ෙරීේෂණ ෙැවැත්ීම කළ 
දනාහැකි  වත්, දම් සම් න්ධව මාදේ ඉේලීමේ දලස ගරු ජනාධිෙතිතුමාට හා , ගරු සමෘේධි 
ඇමතිතුමා දවත දම් පිළි ඳව ෙරීේෂණයේ සදුකරන දලසට ඉේලීමේ යවන දලස ගරු 
සභාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමේ කරන ලදී. 
  
අපි දම් සභාවට යම්කිස දදයේ ඉදිරිෙත් කරනු ල න්දන් කණ්ඩායමේ දලසටයි.  අයවැය දයෝජනා 
දලස කණ්ඩායමේ  සයළුම දදනා එකතුදවලා දයෝජනා ටිකේ දුන්නා ජනතාවදේ යහෙත හා සු  
සේධිය සඳහා ජනතාව ෙැත්දතන්  ලලා දම් දයෝජනා ටික ක්රියාත්මක කදළාත් දහාඳයි කියලා. 
ඔ තුමාදේ ෙැත්දතන් රජදේ නිලධාරී තුමන්ලා තුියන්ලා එකතුදවලා අපි දීපු දයෝජනා 90%ේ 
ඇතුලත් කරලා හදලා දීලා තිද නවා. අපි අයවැයට නිශවශබ්දව හිටිදේ අපි මහජනතාව ෙැත්දතන්  ලලා 
කටයුතු කළ ටිකට ඔ ලාත් ජනතාව ෙැත්දතන්  ලලා කටයුතු කර ඇති නිසයි. එදහම නැතිව 
ප්රතිෙත්තියේ දලස ගත් තීන්දුවේ දනාවන  වත්, අපි අයවැයට ිරුේධව කටයුතු කිරීමට දනායන  වද, 
අපි ිරුේධ වුනත් නැතත් දම් සභාදේ අයවැය සම්මත දවනවා. නමුත් අපි ජනතාවදේ යහෙත 
දවනුදවන් වු දයෝජනා ඉදිරිෙත් කර ඒවා ක්රියාත්මක කරීමට අවශය කටයුතු කරන  වද, ඇතැම් ෙේෂ 
මන්ීවරුන් ප්රතිෙත්තියේ ිදියට අයවැයට ිරුේධ දවනවා .දමාන දයෝජනාව දගනාවත් ිරුේධ 
දවනවා කියන තැන ඉන්නවා. අපිටත් ෙේෂ නායකදයා ඉන්නවා ඒ අය හරි තීන්දු ගන්නවානම් ිතරයි 
අපිත් ඒවාට කැමති දවන්දන.නැතුව අන කිරීම්වලට  ලෙෑම් වලට කටයුතු දනාකරන  ව එතුමා සඳහන් 
කදළවය.  
 
vii.ගරු මන්ත්රී නමෝහන සුන්ත්රදරේ මහතා  
 
දම්  සමෘේධී සහනාධාර සම් න්ධව ප්රශවනය මුින්ම ද වසවබුේ එදේ තමයි දාලා තිබුදණ මන්ීවරුනුත් 
දමයට සම් න්ධයි කියලා දාලා තිබුණා. මං ඒ ගැන තම්ිරාජා මන්ීතුමාට කතා කරලා කිේවා. උදය 
කුමාර් මන්ීතුමාටත් කිේවා , මම ඒ ද ෝසවට් එකට කදමන්ට් කළා හරි දතාරතුර දන්නවනම්  ප්රාදේශිය 
දේකම් කාර්යාලය, ග්රාම නිලධාරී කාර්යාලය , සමෘේධි  ැංකුවට තුනටම දන්වන්න කියලා. තම්ිරාජා 
මහතා ප්රාදේශිය දේකම් කාර්යාලයට දැනුම් දුන්නා කිේවා . දම් පිළි ඳව ෙරිේෂා කර  ලා ඇත්ත 
තත්වය දසායා  ැිය යුතු  වත්, අදේ උෙරිම සහදයෝගය ල ාදදන  වත්, අදේ නමත් ගෑිලා 
තිදයනවා  ඒ නිසා උෙරිම ෙරීේෂනයේ කරන්න කියලා ඉේලා සටිනවා. කිසම දකදනකු කියන් නැහැ 
මුදේ එකතු කළා කියලා .දරාහාන් මන්ීතුමා ලඟ ිඛිතව තිදයනවා කිේවා ඉතින් ඒවා ඉදිරිෙත් කරන්න 
කියලා කියනවා .අපි ඕන ෙරීේෂනයකට සුදානම්  ව එතුමා ෙැවසුදේය. 
  
viii.ගරු මන්ත්රී උදය කුමාර් මහතා 
 
සභාදේ 80%ේ සමෘේධි සම් න්ධව තමයි කතා කදළවය. නමුත් දම් සම් න්ධව කවුරුත් කතා දනාකිරීම 
නිසා මාත් නිහඩව සටි  ව එතුමා ෙැවසුදේය. තම දකාට්ඨාශදේ සමෘේධි ලාභින් දලස දොදරාත්තු 
දේඛනදේ ිශාල පිරිසේ සටින  වත්, එම පිරිසව දවනුදවන් සමෘේධි සහනාධාර ල ාගැනීම සඳහා අවශය 
කටයුතු තමන් සදුකරන  වද එතුමා සඳහන් කදළවය. දොදරාත්තු දේඛනයට තමයි දම් දිනවල මුදේ 
ආධාර ල ාදීම සදුකරදගන යන්දන්. සමෘේධි උෙකාර්යාලයට ඇිත් දසවවය කරන්න කියලා දයෝජනා 
කරනවා.එයින් ජනතාවදේ අෙහසුතාවය මඟහරවාගත හැකි වන  ව එතුමා සඳහන් කදළවය. සමෘේධි 
නියාමක ඇතුළු පිරිසව සහනාධාර මුදේ මංදකාේල කනවා කියලා එ ව බී එදේ දාලා තිබුණා නමුත් 
කිසදකදනකු ඇිත් මුදේ දුන්  වේ කියලා නැහැ.කටකතා ෙමණයි. කට කතාවින් අපිට ෙරීේෂන 
කරන්න  ැහැ. කවුරුන් දහෝ දම් සම් න්ධව ඔේපු කිරීමට ඉදිරිෙත් වනවා නම් ඒ පිළි ඳව කතා කළ 
හැකි  ව එතුමා සඳහන් කදළවය. තම දකාට්ඨාශදේ එවැනි සදුීමේ සම් න්ධව කතා කරන්නට සදුීම 
පිළි ඳව කණ ගාටුවන  වත්, තමන්ද අෙහසුතාවයට ෙත්වුනු  ව එතුමා සඳහන් කදළවය. 
  
ආර්ික මට්ටින් ඉතාමත් ෙහළ තත්වයකට ෙත්ව ඇති වතු ජනතාව දවනුදවන් වගා කටයුතු කරගැනීම 
සඳහා දම් අයවැදයන් දහෝ වැට ආවරණ ල ා දීමට අවශය කටයුතු කරදදන දලස ගියවර සභාදේදී ත් 
දයෝජනා කළා නමුත් අයවැදයන් එය ක්රියාත්මක ීමේ නැති  ව එතුමා සඳහන් කදළවය.  
 
දදදහන කන්ද වත්දතන් ඉඩම් දීලා නිදවසව සාදාදගන අවු 10ේ 15 ේ තිසවදසව සටින පිරිස සටිනවා. 
නමුත් ඔවුන්ට කිසදු ඔේපුවේ දහෝ  ලෙත්රයේවත් දනාමැති  වත්, දමාවුන්ට දමාකේ දහෝ නිතයානුකූල 
ියිේලේ තිදබ්නම්  ැංකවකින් ණයේ දහෝ අරන් නිවදසව ඉතිරි වැඩ අවසන් කරගත හැකි  වද, දම් 
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වන ිට තිද න නිදවසව එදා තිබු තත්වයටත් වඩා ෙහළට දගාසව ඇති  ව එතුමා සඳහන් කදළවය. දම් 
පිළි ඳව අදාල ආයතනයන් දැනුවත් කර එම ජනතාවට ඔේපු ල ා දීමට වැඩපිළිදවලේ සකසව කරන 
දලසත් දවනත් දයෝජනාදමන් දමම දයෝජනාව ඉවත් දනාදමන දලසත් දම් පිළි දව අවධානය 
දයාමුකරන දලස ගරු සභාෙතිතුමාදගන් වැඩිදුරටත් ඉේලා සටිදේය. 
 
හපුගසවතැන්න ෙහළ අමුණු තැන්න ප්රදේශදේ ගර්භනී කාන්තාවේ දරෝහලට දගන යාමට ප්රමාද ීම 
දහවතුදවන් එම දරුවා ිය ගියා .දමදසව ප්රමාද ීමට දහවතු වුදේ  මහ මාර්ගවල තිද න අ ලන් තත්වය 
 ව එතුමා සඳහන් කළ අතර, සභාදේ  ල ප්රදේශදේ ග්රාමීය මාර්ග පිළි ඳව දතාරතුරු ල ාදගන අ ලන් 
තත්වදේ තිද න මාර්ග සභාදේ  ැේදහෝ දලෝඩර් යන්ත්රය මගින් දහෝ ෙසව දමා වලවේ වසා ගමන්කළ 
හැකි ෙරිදි සකසව කරදීමට කටයුතු කරන දලස ගරු භාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමේ කරන ලදී. 
 
ෙසුගිය දිනවල ොර්ිදම්න්තුදේ දදමළ නිදයෝජනය කරන මන්ීවරුන් සයළුම දදනා ෙේෂ දේදයකින් 
දතාරව දිළ ජනතාව පිළි දව  කතා කළා ඔවුන්ට ද දහින්ම සවතුතිවන්ත වන  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  
  

ix.ගරු මන්ත්රී ප්රියන්ත්රත නපනර්රා මහතා 
 
දිගින් දිගටම අහපු ප්රශවණයේ තමයි සමෘේධි ප්රශවණය පිළි ඳව ොට ෙේෂ දේදයකින් දතාරව දමවැනි 
කටයුතු දවනුදවන් ිදරෝධය ඵල කළ යුතු  වත් , වතු ජනතාව කියන්දන් ඉතාමත් දිිදු පිරිසේ ඔවුන්ට 
හිි මුදේදසාරකම් කරනවා නම් එදසව කළ සයළු දදනාට දුවම් කළ යුතු  ව එතුමා සඳහන් කදළවය.  
දම් පිළි ඳව දිසවිේ දේකම්තුිය හරහා ෙරීේෂනයේ සදුකරන දලසට දැනුම් දදන දලස එතුමා 
ඉේලීමේ කදළවය. 
 
ද ෝතුංග ආරච්චි මන්ී තුමා හා මා ිසන් දිගින් දිගටම සසුසැරිය  සව රථයේ ල ා ගැනීම සම් න්ධව 
කතා කළා. සමන්සරිගම ඇත්දතාට හරහා රත්ගඟ දේවා  සව රථයේ ඉේලා සටියා. සභා වාර්තාදේ 
අතිගරු ජනාධිෙතිතුමා දැනුම්දදන දලස ඉේලා සටියා මං තමයි ප්රවාහන ගරු අමාතයවරයාට ඉේලීමේ 
කරන දලස දැනුම් දුන්දන්. ද ෝතුංග මන්ීතුමා ඉේලුදේ  සමන්සරිගම රත්තුරුගල හරහා සසුසැරියේ 
මං ඉේලුදේ සමන් සැරිගම, ඇත්දතාට , ගල ඩ හරහා තමයි. ඉේලුදේ දම් දයෝජනා දදකක දවන 
දවනම ගියානම් ගැටළු ඇති දනාවන  ව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
කුඩාව ප්රදේශදේ අධි ලැති ිදුි රැහැන් ෙේධතියේ යනවා ලේෂ ොන සට හම් න්දතාට දේවා වැඩ 
ආරම්භ කර තිද නවා. අෙ දප්රේශදේ රේෂිත ප්රදේශවින් ිදුි රැහැන් ඇදීම සඳහා ිශාල දැව කො 
ඉවත් කර තිද නවා. එම දැව කඳන් දම් වන ිට දැව සංසවථාවට  ාර දී තිද නවා. ප්රාදේශිය සභාදවන් 
හා ිිධ අමාතයංශයන් මගින් සකසව කරන ලද මාර්ග තිද නවා.ඉදිරිදේදී දමම මාර්ග හරහා දැව 
ප්රවාහනය කරන්න ඉඩ කඩ තිද නවා. ඒ නිසා ිදුි  ල මණ්ඩලයට හා දැව සංසවථාවට දමම මාර්ග  
හරහා දැව ප්රවාහනය කිරීදම්දී   අවම වශදයන්  ර දයාදා දහෝ මාර්ග ආරේෂා වන ෙරිදි ප්රවාහන කටයුතු 
සදුකරන දලස ඉේලා ිපියේ දයාමු කරන දලස ගරු සභාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමේ කරන ලදී.  
 
x.ගරු මන්ත්රි ඉන්ත්රදික ලක්ෂවමන්ත්ර විතාරම මහතා 
 
අද දින සභාවට එන ිට සභාව අලංකාර කර තිද නවා දුටුවාම ඒ ගැන ආඩම් රයි. නමුත් ඇතැම් 
මන්ීවරුන්ට ිෙේෂදේ දමන්ම අදේ ෙේෂදේ ඇතැමුන්ට දමම ෙේෂය කැඩි ිදී ගිය තත්වය පිි ඳව 
දෙන්ීමට අවශය  වද, කෑම බීම හිඟ කම ආදිය දෙන්ිමට අවශයතාවයේ ඇති  ව එතුමා ෙැවසුදේය. 
  
වතුකරදේ ජනතාවදේ ඡන්දදයන්  ෙත් වූ මන්ීවරදයේ ිදියට වතු ජනතාව පිළි ඳව කතා කළ යුතු 
දවනවා.  මං හැමදාම කතා කරනවා ශ්රී ලංකාදේ පීඩාවට ෙත්වුණු ජනතාවේ ඇත්නම් ඒ තමයි වතුකරදේ 

රිඩ ජනතාව. වතු ොලන අධිකාරිය ිසන් පීඩාවට ෙත්කරන ිට දම් සමෘේධි සහනාධාරය තුළිනුත් 
පීඩාවට එම ජනතාව ෙත්වන්දන් නම් එම සේධිය තරදේ දහලා දකින  ව එතුමා සදහන් කදළවය. දම් 
සම් න්ධව කුමේ දහෝ යමේ සදුී තිද නවා නැත් දම්වා සමාජ මාධය ජාලා වල යන් නැහැ. මනිසුන් 
කතා  හට ලේ දනාකරන  ව එතුමා සඳහන් කදළවය. එේ මන්ීවරදයන් සමෘේධි නිලධාරියා නිර්දදෝෂි 
කිරීමට උත්සහා දැරුවා ඒ අතදර් එම නිලධාරීය තමන්ට සෑම අවසවථාවකම එේමුතුව  වැඩ කළ 
දකදනකු හැටියටත් දෙෞේගිකව ඥාති සම් න්ධතා තිබුණත් දම් අවසවථාදේදී දමම ගැටළුව පිළි ඳව 
දම් සභාව ඉදිරිදේ දනාසඟවා කතා කිරීම පිළි ඳව මාදේ දගෞරවය සවූතිය පුද කරන  ව එතුමා ප්රකාශ 
කදළවය.  
 
දමම කාරණය ෙරීේෂණ කිරීම සඳහා ජනාධිෙතිතුමා ලඟට, අමාතයවරයා ලඟට , දිසවිේ දේකම් ලඟට 
ප්රාදේශිය දේකම් ලඟට යන්නට අවශයතාවයේ දනාමැති  වත් දමය සමෘේධි අධිකාරිය මගින්ම 
ෙරීේෂනයේ  අදාල නිලධාරියා මීට සම් න්ධතාවයේ තිදබ්නම් දුවම් ල ා දීම සදුකළ යුතු  ව එතුමා 
ෙැවසුදේය.  
 
අපි දම් උෙදදසව ල ා දදනවා දනදවයි මුින්ම දම් ෙරීේෂනයේ කිරීමට කින් කළ යුතු වන්දන් අදාල 
නිලධාරියා දවනත් සවථානයකට මාරු කිරීමයි. අනතුරුව ෙරීේෂණය කළ යුතු වන්දන් එදසව දනාවුන 
දහාත් ිනිසුන්දේ නිවැරදි දතාරතුරු ල ාගත දනාහැකි  ව ගරු මන්ීවරයා ෙැවසුදේය. අද වන ිට 



8 
 

මැති ඇමතිවරුන්ට වඩා නිලධාරී තමයි ගසා කන්දන  අසරණ ිනිසවසුන්ට ල ාදදන සමෘේධි 
සහනාධාරය ගසාකෑමට ලේකරනවා නම් දකායිතරම් නම් නින්දිතද යන්න එතුමා ෙැවසුදේය. දම් 
පිළි ඳව ගරු උෙ සභාෙතිතුමනි ඔ තුමාත් දම් සමෘේධියට සම් න්ධ  ැින් දසායැ  ැලීමට කටයුතු 
කරන්න. ඒ වදේ අඛිල මන්ීතුමා ෙැවසුවා තමනුත් සමෘේධි නිලධාරිදයකු වශදයන් දසවවය කළ 
දකදනකු හැටියට සමෘේධි වැඩ සටහන අෙකීර්තියට ලේවනවාට අකමැති  ව, නමුත් මම නම් දකින්ම 
දචෝදනා කරන්දන සමෘේධි නිලධාරීන්ට තමයි. දම් පිළි ඳව ෙරීේෂන ෙවත්වන්න ඇයි ෙරේකු. කුමේ 
දහෝ දදයේ සේධ දවලා තිදයනවා. මහා ෙරිමාණදයන් ිනිසුන්දගන් දචෝදනා ල ලා තිදයනවා. 
තම්ිරාජ මන්ීතුමා ජනතාවදේ ෙැත්දත් සට කතා කිරීම සම් න්ධව නැවත වතාවේ සවූති වන්ත වන 
 ව එතුමා ෙැවසුදේය.  
 
ගුරු ැිලාගම දකාට්ඨාශදේ  මාර්ග කිහිෙයේ අධික වර්ෂාව දහවතුදවන් අ ලන් ී ඇති  ව මම දැනුම් 
දුන්නා සභාවට අනතුව කාර්ික නිලධාරී මහත්මයාත්, කින් සටි දේකම් තුියත්, ෙසුව වර්තමාන 
දේකම් තුියද ෙළාත් සභාදේ නිලධාරීන්ද ඇිත් ෙරීේෂා කර  ැලුවා නමුත් තවමත් ඒ පිළි ඳව කිසවේ 
සදුී නැහැ. දම් පිළි ඳව අවධානය දයාමු කරින් අවශය කටයුතු කරදදන දලස ගරු සභාෙතිතුමාදගන් 
ඉේලීමේ කරන  ලදී.  
 
xi.ගරු මන්ත්රී අනුර ප්රභාත් අමරවං  මහතා 
 
ඉලුේවත්ත රත්තුරුගල මාර්ගය දම් වන ිට  කාෙට් ඇතිරීම සදුකරදගන යනවා එහිදී දොළදේ මට්ටදම් 
සට දසන්ටර් එක ගේදී ඇතැම් සවථානවල අඩියේ ිතර ඉසවදසනවා. එදහම වුනාම ඉලුේවත් හංදිදේ 
හලපු ීිේ අංගනයට දැමූ දකාන්ක්රීට් එක මාර්ගයට වටා ෙහළින් තමයි තිදයන්දන් එදේ වුනහම වතුරට 
යටදවනවා. ීදරෝද රථ ගාලට නැවත දකාන්ක්රීට් කිරීමට හැකියාවේ දනාමැති නිසා දම් මාර්ගදේ 
වැඩකටයුතු අවසන් ීමට ප්රථම දම් පිළි ඳව අවධානය දයාමු කර ිසඳුමේ ල ා ගන්නා දලස ගරු 
සභාෙතිතුමාදගන් ඉේලීමේ කරන ලදී.  
 
සමෘේධි ආධාර ද දාදීදම් වැඩ සටහන තුළ සදුවූවායැයි කියන අසාධාරණය සෑම තැනම කතා  හට 
ලේදවනවා. අදේ ෙේෂ මුලාසවථානයටත් දැනුම් දී තිබුණා . මාත් දම් පිළි ඳව කිහිෙ දදදනකුදගන්ම 
ිමසීමේ කරනු ලැබුවා ඒක සෑම දකාදනකුම දන්නා රහසේ  වට ෙත්ී තිද නවා. එේ නිලධාරිදයකු 
සටිනවා ඔහු සෑම වැඩ කටයුත්තකදීම මුිකත්වය දගන කටයුතු කරන දකදනේ ඒ නිසා දම් පිළි ඳව 
දකාතැනට ගියත් ජනතාවට සාධාරණයේ ී නැහැ. ඒ නිසා දම් පිළි ඳව ෙරීේෂනයේ ෙැවැත්ීමට 
කටයුතු කරන දලස එතුමා ෙැවසුදේය.  
xii.ගරු උප සභාපති ජී.ජී.ජානක පුෂවපකුමාර මහතා 
 
නිලන්ති මන්ීතුියදේ දකාට්ඨාශදේ ීි ෙහන් ිස හදයන් හයේ ල ා දුන්නෑ කියලා සඳහන් කළා 
නැවත ීි ෙහන් ල ාදදන අවසවථාදේදී එම ීථී ෙහන් ල ාදදන දලස සටහන් කරගන්නා දලස ගරු 
උෙ සභාෙතිතුමා සඳහන් කළා. 
  
අඛිල මන්ිතුමා සඳහන් කළ කම්ි ොළම් සම් න්ධව ෙළාත් ොලන දකාමසාරිසව කාර්යාලයට දන්වා 
යැීම සුදුසු  වත්, සභාදවන්ද දම් පිළි ඳව ෙරීේෂා කර  ලා කටයුතු කළයුතු  ව එතුමා සඳහන් 
කදළවය.  
අද කතා කළ සමෘේධි ප්රශවණය පිළි ඳව ඇත්තද නැත්තද කියා දසායා  ැිය යුතු  වත් , ෙළමුදවන්ම දම් 
පිළි ඳව දසායා  ැිය යුතු වන්දන් සමෘේධි  ැංකුදේ කළමණාකරුදවේ සටිනව ඔහු ිසන්  වත්, 
ප්රාදේශිය දේකම් තුියට දැනුවත් කළාට ෙසුව ෙළමුදවන්ම එතුියත් දම් ගැන දසායා  ැිය යුතු 
දවනවා. සමෘේධි අමාතයංශය යටදත් තිද න අභයන්තර ිගණන ිමසුම් අංශයේ තිදයනවා එයට දැනුම් 
දුන්නාම දම් පිළි ඳව සතය දසායා දදන  වද එතුමා සඳහන් කදළවය. දම් පිළි ඳව දසායා  ලා කටයුතු 
කරන  වත්, එදසව දනාවුන දහාත් සමෘේධි වයාොරයටම කැළලේ වන  ව එතුමා සඳහන් කදළවය. 
 
ප්රාදේශීය සභාව තුළ ඊට අදාල ිෂය දනාමැති  ැින් කෘෂිකර්මය පිළි ඳව අවධානය දයාමු කරන්දන්ම 
නැති තරම් , දයෝජනාවේ හැටියට කරනවා කෘෂිකර්මය ෙැත්දතන් යම්කිස දායකත්වයේ සභාවේ දලස 
දයාමු කරන්න කියලා .ඉදිරිදේදී සදුිය හැකි ආහාර හිගයට ිසදුමේ දලස ඒ ෙැත්තට සභාදේ අවධානය 
ගරු මන්ීවරුන්දේ අවධානය දයාමු කරන දලස ඉේලීමේ කරනවා.  
සභාදේ අයවැය සම් න්ධ කාරණා ිශාල වශදයන් කතා කළ අද දවදසව ිිධ අංශ වලට අදාලව කරණු 
රාශියේ කතා  හට ලේ වුනා ඒ සඳහා කරුණු ඉදිරිෙත් කළ සයළුම දදනාට සවූතිවන්ත දවින් අද දින 
මහා සභාදේ කටයුතු අවසන් කරන ලදී.   
 
 

ඩබ්ලලිේ.ඩී.සුදත් දිසානායක 
සභාපති 

            රත්නපුර ප්රානේශිය සභාව 
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